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L’independentisme va tornar a
deixar clar divendres passat a la
Meridiana de Barcelona que, si el
procés independentista només
depengués de la mobilització po-
pular, el seu èxit estaria més que
assegurat. 

Un total d’1,4 milions de per-
sones, segons la Guàrdia Urbana,
van omplir una Via Lliure que,
igual que en les mobilitzacions
dels darrers anys, va servir per de-
mostrar que, ara mateix, l’inde-
pendentisme català és segura-
ment l’únic moviment polític del
món capaç de treure tanta gent al
carrer.

A mesura que el rellotge s’a-
nava apropant a les 17:14h, l’ho-

ra marcada per a l’inici de la
mobilització, aquesta avinguda
barcelonina es va anar omplint de
gent desplaçada d’arreu del país.
Cotxes, autocars i trens havien
anat arribant al llarg del dia a la
capital. A l’hora de començar, les
imatges aèries ja permetien veu-
re una Meridiana totalment ple-
na dels colors que formaven els 10
blocs amb els punters que la gent
havia de dur.

A les 17:14h la Via Lliure va
arrencar des de l’alçada del carrer
Roselló i Porcel quan un punter
gegant arrossegat per diferents
esportistes es va començar a
moure per un passadís central di-
recció al Parc de la Ciutadella, seu
del Parlament. Al seu pas, la gent
mostrava les seves cartolines i tot
seguit ocupava el passadís habi-
litat pel punter, cosa que creava
un efecte cremallera. A mesura

que el punter anava avançant es
feia palès l’ambient festiu i rei-
vindicatiu que va envoltar tota la
jornada.  Al mateix temps es po-
dien apreciar estelades onejant i
la presència de diferents colles
castelleres aixecant castells.

Aproximadament tres quarts
d’hora després de l’inici, i un cop
travessada tota la Meridiana, el
punter va arribar a lloc després
d’encaixar-se amb l’escenari ha-
bilitat pels parlaments de les en-
titats organitzadores, l’ANC i
Òmnium.

SÀNCHEZ AVISA ELS POLÍTICS
El primer parlament va anar a cà-
rrec del president d’Òmnium,
Quim Torra. Torra, visiblement
satisfet, es va mostrar orgullós
d’haver “tornat a omplir els ca-
rrers per demostrar que aquest
poble vol decidir el seu futur”. El

substitut de Muriel Casals va re-
marcar que “al llarg d’aquestes
cinc manifestacions hem vist un
poble abraçar la causa de la lli-
bertat, que se sent lliure i vol ser
un poble normal amb un estat
propi”. Per acabar, Torra, afegint
èpica al seu discurs, va assegurar
que “com deia Pau Casals, la lli-
bertat no és negociable. Si som, si-
guem d’una vegada”.

Una estona més tard, el pre-
sident de l’ANC, Jordi Sánchez,
que va pronunciar el seu discurs
després dels de Gabriel Rufián
(Súmate) i Liz Castro (coordina-
dora internacional de l’ANC), va
llançar un avís molt clar als polí-
tics independentistes. “Dema-
nem als polítics escollits lleialtat
al mandat de les urnes, que siguin
valents i no ens fallin perquè al
darrere hi tenen milers de per-
sones. No acceptarem claudica-

cions ni falses vies, i sabem que
el camí no serà fàcil”, va afirmar
Sánchez de forma clara i directa.
Aquestes no van ser les úniques
paraules contundents del presi-
dent de l’ANC, que va deixar clar
que “no volem seguir formant
part ni un minut més del Regne
d’Espanya”.

EL VALLÈS ORIENTAL, PRESENT
El Vallès Oriental va tornar a
mostrar el seu compromís amb el
procés independentista. Els grups
territorials de l’ANC van mobi-
litzar uns 170 autocars que van
traslladar fins a Barcelona prop
de 9.000 vallesans. Caldes de
Montbui i Sant Celoni van ser els
municipis que hi van enviar més
autocars, una vintena en els dos
casos, seguits de La Garriga, Gra-
nollers, Cardedeu, Llinars i Sant
Antoni i Sant Pere de Vilamajor.

Meridianament clar
» 1,4 milions de persones omplen la Via Lliure al llarg dels 5,2 quilòmetres de la Meridiana de Barcelona
» Jordi Sánchez (ANC) adverteix als polítics que les entitats sobiranistes “no acceptaran claudicacions”

L’avinguda Meridiana de Barcelona va presentar un aspecte immillorable al llarg de tota la Via Lliure. Fotos: ANC

Albert Ribas
V. ORIENTAL
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Actualitat a la xarxa

#HiTornen

@RTapiasCors: El TC continua en campa-
nya pel No a les eleccions del 27-S. Ara toca
atacar la Hisenda pròpia, estructura del
nou Estat de Catalunya.

Acabo de fer cinquanta anys i en
aquest mig segle no ha passat ni un
any, ni un de sol, sense que el Go-
vern espanyol no hagi emès una llei,
o generat una política, en contra de
la llengua i la cultura catalanes. Així,
potser la pregunta correcta no és
“per què hi ha tants catalans que no
volen ser espanyols?”, sinó “per què
Catalunya encara segueix dins
d’Espanya?”.

Fins al segle XV les dues po-
tències dominants de la penínsu-
la Ibèrica eren Castella i Catalunya.
Dos països molt diferents, tant per
raons geogràfiques com políti-
ques. A Castella, país interior i de
secà, s’havia refermat el principi
absolutista segons el qual “la pa-
raula del rei és llei”. En canvi, a la
Catalunya mediterrània els mo-
narques mantenien unes rela-
cions molt més complexes amb les
institucions populars, com el Par-
lament o les Corts. Com diria un
observador atònit, “per als catalans
el rei només ho és in abstracto”,
mentre que un altre explicaria
que “les últimes Corts han deixat
els catalans més repúblics que
els anglesos”.

Al segle XV els dos països s’u-
neixen per casament reial. Però cal
entendre-ho bé: no es fonen; les
sobiranies respectives es mante-
nen intactes. Catalans i castellans
es deuen al mateix monarca, però
les atribucions d’aquest, almenys
a Catalunya, continuen sent tan li-
mitades com antigament. Amèri-
ca esdevé una empresa purament
castellana perquè, com que Cata-
lunya és un regne a part, no té
drets. No hi ha “conquistadors” ca-
talans.

Coincidint amb la unió dinàs-
tica —oh, paradoxa!— s’inicia l’au-

tèntica rivalitat entre Castella i Ca-
talunya. No pot ser de cap altra
manera: es tracta de models po-
lítics antipòdics. Els catalans no
participen en l’empresa imperial
castellana. Les lleis de Barcelona,
per exemple, impedeixen que el rei
recluti catalans per lluitar fora de
Catalunya. Així, Castella sosté en
solitari les guerres de Flandes,
d’Amèrica. Els catalans són acu-
sats d’insolidaris. Fins i tot el ma-
teix Quevedo els tracta de “lepra
de tots els reis”. Però hi ha alguna
cosa més. Amb l’expulsió dels ju-
eus el 1492 el regne necessita

buscar un substitut de l’“enemic
interior”. Sobre qui recaurà una
càrrega tan pesada? L’imaginari
col·lectiu espanyol que —avui
dia!— es té dels catalans prové de
llavors. El català com a criatura es-
talviadora, però reservada; labo-
riosa, però estranya. El català “fet
a la seva”, potser perquè parla un
altre idioma, i ho fa amb mala fe,
perquè no entenguem el que pla-
neja. Llest, o més aviat astut, però
egoista.

El difícil equilibri entre els
dos regnes acaba el 1700, amb
l’esclat de la Guerra de Successió
Espanyola. En realitat es tracta
d’un conflicte a escala europea en-

tre les dues potències del mo-
ment: França i Anglaterra. Els
contendents busquen aliats; Cas-
tella s’alia amb França, Catalunya,
amb Anglaterra. En els camps de
batalla europeus es lluita pel pre-
domini continental; a Espanya és
una lluita a mort. Els catalans sa-
ben que si els seus enemics ab-
solutistes vencen serà el final de
les seves institucions. No és una
guerra ètnica, sinó de projectes
polítics, la qual cosa permetrà
als individus creuar les línies: els
dirigents catalans trien com a
comandant militar de les seves
tropes un castellà.

La guerra és ferotge. I el 1713,
per interessos polítics, Anglater-
ra abandona Catalunya a la seva
sort. Aïllada, Barcelona resisteix un
any sencer de setge. Es rendeix el
1714, després d’un terrible assalt
en el qual moren milers de civils
i soldats. És un 11 de setembre: ac-
tualment el dia nacional de Cata-
lunya, la Diada. Però si la lluita va
ser ferotge, la repressió encara ho
serà més. S’anul·len les institu-
cions, es prohibeix la llengua,
s’incendien dotzenes i dotzenes de
localitats. Tres-cents anys des-
prés encara esglaia la correspon-
dència dels oficials castellans:
“Hauríem de penjar-los a tots” es-
criu un comandant a Madrid,
“per desgràcia no podrà ser: ens
falten forques”.

A partir del 1714, Espanya
deixa de ser un estat confederal
per convertir-se en el que encara
és: un projecte de matriu estric-
tament castellana. I, tanmateix,
cada vegada que s’ha proclamat
una república, o ha mort un dic-
tador, és a dir, a cada onada de-
mocràtica, Catalunya ha anat al

capdavant de les ànsies de lli-
bertat col·lectiva. Fins avui.

Avui una majoria de catalans
comença a entendre que és im-
possible ser catalans dins d’Es-
panya. El poder polític espany-
ol és, simplement, massa infle-
xible, massa intolerant. La ca-
talanitat es continua visualitzant
com un element patogen, un tu-
mor. Madrid ni tan sols ho ocul-
ta: “El nostre objectiu”, va pro-
clamar recentment el seu mi-
nistre de cultura, “consisteix a
espanyolitzar els nens catalans”.

Catalunya viu un procés de
mobilització social extraordi-
nari, inspirat en Mandela, en
Ghandi. La seva demanda? Que
la societat catalana pugui deci-
dir lliurement el seu futur, una
cosa que les lleis espanyoles
impedeixen. No hi ha contra-
oferta: Espanya s’ha limitat a
atemorir la societat catalana, a
acusar els seus líders de “na-
zis” –per delirant que sembli, és
així– i a brandir l’amenaça d’ex-
clusió de la Unió Europea. Però
si la UE ha fet tot el possible per
mantenir en el seu si un estat

llast i fallit com Grècia, per què
hauria d’expulsar Catalunya,
un país pròsper, ferotgement
europeista, contribuent net i
que acull tantes empreses eu-
ropees? Quin mal ha fet Cata-
lunya? Reivindicar el principi
democràtic?

El 1714 Anglaterra es va sen-
tir culpable d’haver abandonat els
catalans a un destí tan atroç, i a
Londres va aparèixer un mani-
fest, The Deplorable History of
the Catalans. Avui dia el que més
tem Madrid és que un poder su-
perior l’obligui a negociar amb els
catalans. I això només ho acon-
seguirà una opinió pública eu-
ropea informada. Si us plau, in-
formeu-vos. El que està passant
a Catalunya és magnífic. Una re-
volució cívica, una renovació de-
mocràtica. I escolteu totes les
parts, no només els altaveus de
Madrid. I, potser llavors, per fi, la
història catalana deixarà de ser
deplorable. I la d’Europa una
mica més admirable.

Article publicat al blog 
@ElNacionalcat.

“El que està passant
és magnífic. Una
revolució cívica,
una renovació
democràtica”

Un diari plural

4La deplorable història dels catalans
per Albert Sánchez Piñol, escriptor

#TalComRaja

@pauvillanueva1: Que Espanya és anti-
catalanista ho demostren els xiulets al fut-
bolista Gerard Piqué, que li dediquen vagi
on vagi. 

#Benvinguts

@vpartal: Que diu El País que la crisi dels
refugiats 'obliga' a bombardejar Síria. Pen-
sava que només s'havien tornat bojos amb
nosaltres...
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Un diari obert

Aquesta és una carta de resposta a la se-
nyora Mari Carmen Lozano, que re-
centment titulava la seva opinió en
aquest diari amb un “No sóc indepen-
dentista”. Em permeto dir-li que jo sóc
independentista des que tinc ús de
raó –posem a mitjans dels anys 80–,
quan ser-ho era una cosa més que mi-
noritària, i fins i tot criminalitzada pel ci-
nisme de l’Estat, que utilitzava el pati-
ment de la violència al País Basc per des-
acreditar qualsevol crítica a la Consti-
tució del 1978 que, no ho oblidem, fou
fruit d’un pacte entre la part més mo-
derada de l’oposició antifranquista i el
règim de l’infame Generalísimo.

Però no tot ens separa amb la Mari
Carmen. Veig que la preocupen força els
problemes socials que estem vivint: a mi
també. Però com es poden fer polítiques
pal·liatives als barris, per exemple, si cí-
nicament el govern espanyol usa el què
ens deu com una aixeta que tanca i obre
segons el grau de submissió dels cata-
lans? Com podem repartir si no tenim
les claus de la caixa?

De tota manera, crec que s’equivo-
ca en una qüestió de prioritats. A tothom
li agrada la pela, a Catalunya i a la
Xina, però l’independentisme no ha
tingut com a principal motor una avidesa
de tenir més diners pel sol fet de tenir-
ne, sinó, principalment, per una qües-
tió de dignitat. Molts països pobres han
preferit ser pobres però independents,
que la colònia d’un país suposadament
ric. El problema del maltractament eco-

nòmic rau en un problema de mal go-
vern; allò que, per exemple, va empènyer
les Set Colònies de Nord-amèrica a re-
bel·lar-se contra la Gran Bretanya.

No aspirem tots a ser rics, però els
independentistes aspirem a ser lliures.
Quan ningú parlava de l’espoli fiscal de
l’Estat envers Catalunya –i la resta dels
Països Catalans–, jo ja volia alliberar-
me’n perquè gent com Vidal-Quadras
no tingués un Estat al darrere que li fes
la gara-gara. La llengua i la cultura prò-
pies són un luxe de rics? És un luxe ser
com hom és?

La Mari Carmen té un fixament
amb l’actual president de la Generalitat.
He de dir-li que jo no he votat mai a CiU.
I perquè hi ha CDC a Junts pel Sí vota-
ré a la CUP, com ja vaig fer a les anteriors
autonòmiques.

Sobre la qüestió de Catalunya com a
terra d’acollida, sempre ho ha estat, i ho
ha demostrat oferint assistència sanitària
als ciutadans sense papers, desobeint Es-
panya en aquest aspecte, que fins i tot
això retallà. Espanya sí que no és terra
d’acollida: que li preguntin a la ciutadana
brasilera, senyora d’edat i de professió
metgessa, que la policia espanyola va re-
tenir com una terrorista a Barajas. Ar-
ran d’això el govern brasiler va aplicar
la llei de la reciprocitat, fent-me les mil
traves burocràtiques a mi per culpa de
la inèpcia diplomàtica espanyola. Però
no en culpo pas al Brasil: el prepotent
sempre troba algú que no vol acotar el
cap i li acaba parant els peus.    

4Catalunya, terra d’acollida
per Xavier Vilaró

Opinió en 140 caràcters

@jordipueyo: No em puc creure això de
l’article de "El Pablo Iglesias britànico". No
m'ho puc creure. Hi havia emperadors ro-
mans amb menys ego que ell.

@Xquet: Casillas sobre els xiulets a Piqué:
"Intentaremos corregir algún defecto que
pueda tener Piqué". Què es pensen, que té
una malaltia?

@CarlesVinyas: Clubs com el Bayern,
Celtic, Schalke 04, St. Pauli s'estan movent
per ajudar els refugiats. Aquí sembla que
queda molt lluny... No són valors?

Podem mobilitzar les energies de tants
joves per la solidaritat davant els con-
flict es  que vivim a Europa. I crear un
servei civil de la generació actual de jo-
ves europeus i europees per tal d’aco-
llir i estar en primera línia d’atenció da-
vant l’onada de refugiats de la guerra
de Síria i de l’Estat Islàmic ;  de tantes
persones en situació de pobresa i atur,
davant la crisi ambiental i energètica
que el canvi climàtic i el consum ir-
responsable propiciarà, etcètera.

Tenim l’oportunitat de recuperar
una idea d’Europa propera i ciutada-
na. Podem seguir la idea mobilitzadora
del president Kennedy quan va crear
els Cossos de Pau, un servei civil per
a joves, que va desplegar i desplega
pels cincs continents joves nord-ame-
ricans moguts pels ideals de la co-
operació, l’ajuda ambiental, l’educació,
la Solidaritat, la Pau.  En altres coor-
denades, també les brigades mèdiques
protagonitzen missions humanitàries
rellevants. 

Veiem que els estats europeus no
són capaços de gestionar amb huma-
nitat la crisi dels refugiats –i la finan-
cera, i d’altres–. I veiem com les urbs,
com les Ciutats pel Bé Comú que les al-
caldesses de Barcelona i Madrid, Ada
Colau i Manuela Carmena encapçalen, 

es posen davant de la Solidaritat i de
la gestió de la qüestió.  I en xarxa amb
ciutats com París, Lesbos o Lampe-
dusa. 

Barcelona ja va crear el districte 11è
davant els bombardeigs a Sarajevo
amb l’alcaldia de Pasqual Maragall.  I 
ntuïa el futur: l’Europa de les Ciutats;
les Ciutats i els Governs Locals Units
en l’àmbit mundial.

Davant de l’Europa reduïda a càl-
culs estatals, a finances que asfixien la
vida quotidiana, necessitem de baix a
dalt, que hi arribi l’alè democràtic. La
crisi dels drets humans que suposa
l’Estat Islàmic a les portes d’Europa,
requereix una resposta política, tam-
bé militar, i sobretot una mobilització
dels joves europeus sense precedents,  
fent un pas   en davant amb els seus bra-
ços, c ap i cor: ho demana l'hora .

La Unió Europea  i el Consell d'Eu-
ropa  compt en  amb programes d’in-
tercanvi, voluntariat i mobilitat.  Amb
normativa i trajectòria al servei dels
Drets Humans.  Podem ara aprofitar
els recursos i organitzar la solidaritat
des de les ciutats, des d’on podem mi-
llorar el món. Ciutats mobilitzades, de-
mocràtiques, amb estratègies i ob-
jectius compartits, elaborats entre
tots i totes. Som-hi!

4Cossos de solidaritat
per Josep Xurigué (@josepxurigue), doctor en Ciències Polítiques (UAB)
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La polèmica amb l’estelada que va
col·locar l’ANC a l’entrada de Pa-
lou i Can Bassa i que va desapa-
rèixer només unes hores després
continua oberta. Diumenge la
coordinadora de l’ANC del mu-
nicipi, Dolors Taulats, va carregar
contra els atacs a l’estelada en una
carta publicada al seu web i va ad-
vertir que “tantes vegades com la
treguin, la tornarem a penjar”. 

En la seva carta acusa els
veïns de Can Bassa de despenjar
l’estelada i els demana que “aquest
símbol reivindicatiu continuï vo-
leiant fins a aconseguir un país
nou i millor”. L’agrupació local de
l’Assemblea entén que hi hagi
veïns en disconformitat amb l’ac-
ció, però lamenten “la manca de
respecte, la intolerància, l’insult,
la bretolada i la reiteració d’actes

delictius”. Tot i això, recorda que
“les portes de l’ANC estan obertes
per parlar del que es vulgui”.

L’executiva del PSC ja ha con-
testat les declaracions de Taulats
i assegura que, tot i que els socia-
listes rebutgen els actes incívics
que es van cometre amb l’estela-
da, també “rebutgem l’acusació de
responsabilitzar-ne el barri de
Can Bassa, tal com es desprèn de

les paraules de Taulats”. A més, el
PSC assegura que se sent ofès per
“la falta de respecte de l’ANC
amb les persones que no com-
partim els objectius independen-
tistes” i remarca que l’Assem-
blea “vol confondre vinculant
l’independentisme amb el progrés
social i col·locant el PSOE en una
posició de dretes que de cap ma-
nera li correspon”.

L’estelada a l’entrada de Palou i Can Bassa. Foto: ANC Granollers

Enfrontament entre ANC i PSC
per la nova estelada de Can Bassa
» L’ANC adverteix que la penjaran tantes vegades com la treguin

» El PSC rebutja l’acusació de l’ANC als veïns de Can Bassa

La CUP acusa el govern d’ignorar
els problemes de les escoles

ENSENYAMENT4La CUP ha
acusat recentment al govern lo-
cal de defugir dels principals
problemes que viu actualment el
sector educatiu del municipi.

Segons aquesta formació, el
consistori “continua sense
afrontar el problema de la se-
gregació escolar, segueix sense
qüestionar els privilegis de l’es-
cola concertada, ni una parau-
la sobre la precarietat als centres
escolars, i calla sobre la pro-
gressiva implantació de la LOM-
QE, adoptada per la consellera
Irene Rigau”.

La CUP també ha mostrat la
seva preocupació per “les man-

cances dels centres educatius,
alguns molt envellits i indignes
de l’ensenyament del segle XXI,
malgrat els intents per recon-
vertir centres de primària en
centres de secundària” i per “la
continuada reducció de perso-
nal i recursos als centres públics
i els seus efectes sobre la majo-
ria de l’alumnat”.

La formació independentis-
ta, a més, acusa al govern socia-
lista de “manca de previsió del
creixement de la població que
cursarà en el futur l’ESO i els en-
senyaments postobligatoris, a
més d’una manca de planificació
dels equipaments necessaris”.

JUSTICIA4Els dos jutjats de
reforç ja estan en marxa. El
servei va entrar en funciona-
ment dilluns passat i es fa cà-
rrec, exclusivament, d’assump-
tes de família, és a dir, divorcis,
custòdies o pagaments de pen-
sions, així com incapacitats i in-
ternaments.

La posada en marxa dels
jutjats s’ha endarrerit set dies i
no estaran a ple rendiment fins
a la setmana vinent. Segons el
càlcul del fins ara jutge degà,

Carlos Puigcerver, que ha deixat
el càrrec aquesta setmana per
incorporar-se al seu nou destí a
Barcelona, els jutjats de reforç
s’encarregaran d’uns 1.200 ca-
sos  cada any, una xifra que per-
metrà descarregar de feina als
set altres jutjats d’instància.

La creació d’aquests nous
jutjats s’ha produït després de
les reiterades queixes dels jut-
ges, advocats, procuradors i se-
cretaris judicials, davant l’excés
de feina que registrava la justí-

cia de Granollers, la qual supe-
ra en un 220% la xifra màxima
establerta pel Consell General
del Poder Judicial. Així doncs,
els jutjats d’instància de la ciu-
tat preveuen passar dels 2.000
als 1.600 casos anuals de mit-
jana, xifra que continuarà sent
superior a la recomanable.

Els nous jutjats estan si-
tuats a la sisena planta del carrer
Josep Umbert i han rebut els
noms provisionals de Bis 1 i
Bis 2.

Cultura | ‘Cap castell s’ha fet des de casa’
Els Xics de Granollers busquen suport de persones que vulguin col·laborar amb la colla per
encarar els castells que tenen previstos per aquesta segona part de la temporada castellera.
Per això, han fet un vídeo que sota el lema Cap castell s’ha fet des de casa espera animar la
gent de Granollers a unir-se a la colla castellera per, segons afirmen, “arribar més amunt”.

Redacció
GRANOLLERS

Els nous jutjats, en marxa 

Una imatge dels nous jutjats de Granollers. Foto: Arxiu
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Els Blancs també guanyen 
el primer duel de reciclatge

MEDI AMBIENT4La colla dels
Blancs també és la guanyadora
del primer duel de recollida de
vidre de la Festa Major de la ciu-
tat. Durant quatre setmanes,
entre les quals es trobaven els
nou dies de Festa Major, els gra-
nollerins han reciclat més de 16
tones d’envasos de vidre (con-
cretament 16.250 Kg), dels quals
8.500 quilos han estat recollits
als contenidors amb el logotip
de la colla blanca, cosa que els
ha permès aconseguir el premi
de 1.200 euros que concedia
Ecovidrio i que han destinat a
Oncovallès, Fundació d’Ajuda
Oncològica.

Aquesta és la primera vega-
da que es fa una campanya així
a Granollers i la valoració posi-

tiva que n’han fet els ciutadans i
els promotors fa pensar que es
podria repetir l’experiència. La
campanya ha inclòs l’organitza-
ció, per part d’Ecovidrio, d’acti-
vitats de conscienciació adreça-
des, sobretot, als infants, amb
jocs com Què menja Mr. Iglú?,
un joc de l’oca humà o un taller
de pintura. L’objectiu ha estat di-
fondre entre els més joves els be-
neficis del reciclatge dels envasos
de vidre perquè n’esdevinguin els
principals prescriptors.

El resultat s’ha conegut
aquesta setmana en un acte en
el qual l’alcalde, Josep Mayoral,
ha destacat la importància d’in-
troduir criteris de sostenibilitat
en les celebracions que porta a
terme la ciutat.

El dos vallesos necessiten millors
connexions ferroviàries. Així ho
va reivindicar l’alcalde  de Gra-
nollers, Josep Mayoral, a la in-
auguració de la nova línia d’au-
tobús que uneix Sabadell, Gra-
nollers i Mataró. Mayoral ha
tornat a demanar la connexió de
les línies R4 i R8 de tren, amb el
suport de l’alcalde de Sabadell,
Juli Fernández.

Els dos batlles proposen cons-
truir un enllaç a l’alçada de Bar-
berà del Vallès per connectar
les dues ciutats. Asseguren que
seria un primer pas per a la línia
de tren orbital, prevista en el Pla
Director d’Infraestructures, però
aturada per l’elevada inversió
que significaria un projecte que
preveu una connexió des de Vi-
lanova i la Geltrú fins a Mataró,
passant pel Vallès.

CONNECTATS PER CARRETERA
Des de dilluns passat, però, anar
de Granollers a Sabadell i a Ma-

taró en transport públic és més
fàcil, gràcies a la posada en
marxa de la nova línia d’autobús
de la xarxa exprés.cat, amb la
qual es dobla el nombre d’ex-
pedicions diàries entre les tres
ciutats.

En total, hi haurà 27 expedi-
cions diàries per sentit els dies
feiners. Els dissabtes, diumenges
i els festius, n’hi haurà 16. La nova
línia, que està batejada amb el
nom d’e13, permetrà que, en
hora punta, cada 30 minuts sur-
ti de Granollers un autobús en di-
recció a Sabadell i Mataró. 

Presentació de la nova línia d’autobús que uneix Granollers, Sabadell i Mataró. Foto: Ajuntament de Granollers

Mayoral torna a demanar
l’enllaç de les línies R4 i R8

Redacció
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Lliurament del xec a Oncovallès. Foto: Ajuntament de Granollers
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Mollet destinarà una partida de
8.000 euros per donar cobertura
a l’ajut en ruta dels refugiats si-
rians.  Els diners provindran del
fons municipal de cooperació in-
ternacional. La decisió s’ha pres
després que la Junta de Portaveus
hagi aprovat, per unanimitat, una
declaració conjunta en la qual
s’expressa el suport i la solidari-
tat amb el poble sirià.  

El govern de la ciutat també ha
anunciat que pròximament es
reunirà amb diferents entitats so-
lidàries per “coordinar accions
conjuntes que serveixin per mini-
mitzar els efectes que estan patint
els refugiats sirians”. En la matei-
xa línia, també es posa a disposi-
ció de la Federació de Municipis de
Catalunya, de l’Associació de Mu-
nicipis de Catalunya, de la Gene-

ralitat i del Fons Català de Coope-
ració al Desenvolupament, entre
altres entitats de caràcter solidari. 

El consistori, a més, ha de-
manat a la Generalitat la creació
d’una taula nacional per a l’aco-
llida dels refugiats. Aquest grup de
treball hauria d’estar integrat per
les entitats i organitzacions que
defensen el dret d’asil i l’acollida
de persones refugiades, la Gene-

ralitat, la Delegació del Govern de
l’Estat, les entitats municipalistes
i el Fons Català de Cooperació al
Desenvolupament.

La CUP, per la seva banda, ha
reclamat al govern municipal que
en el pròxim ple declari oficialment
Mollet “ciutat acollidora de refu-
giats” per poder oferir suport a les
persones que fugen de Síria i d’al-
tres països en conflictes armats. 

Quatre milions de persones han fugit de Síria per la guerra. Foto: Arxiu

Mollet destina 8.000 euros 
per ajudar els refugiats de Síria
» Els diners vindran del fons municipal de cooperació internacional
» La CUP vol que el Ple declari Mollet ciutat acollidora de refugiats

Pablo Iglesias equipara Mas 
i Rajoy al parc de Can Mulà

POLÍTICA4Centenars de persones
es van reunir dimarts al parc de
Can Mulà per escoltar les pro-
postes de Catalunya Sí que es Pot
i especialment les de Pablo Iglesias.

L’acte es va centrar, princi-
palment, en la lluita contra la co-
rrupció. Durant el seu parla-
ment, el líder de Podem va as-
segurar que és “enemic dels co-
rruptes” i que els molletans que
no voten habitualment ho han
de fer en aquestes eleccions per
“dir prou a Mas i Rajoy”. Iglesias
va remarcar que Artur Mas “no
fa propostes serioses” i va re-
cordar que CiU va donar suport

a la investidura d’Aznar l’any
1996. A més, va afegir que Mas
“posa els interessos personals
per sobre dels nacionals de Ca-
talunya”.

L’acte també va comptar
amb els parlaments del candidat
comarcal de la formació, Jordi
Manils, la número 17, Núria Ló-
zano, i el cap de llista de Can-
viem Mollet, Xavier Buzón. La
sorpresa la va donar el coordi-
nador general d’ICV, Joan He-
rrera, que va aparèixer en aques-
ta campanya per primera vega-
da i ho va fer reivindicant un Va-
llès industrial i feina digna.

ENSENYAMENT4Després de
tot un any de manifestacions,
reunions i recollides de signa-
tures, finalment els pares amb
fills a la Unitat de Suport a l’E-
ducació Especial (USEE) de
l’escola Sant Vicenç han guan-
yat la seva lluita: recuperen, al-
menys durant aquest curs, l’e-
ducador que els hi pertocava per
ràtio d’alumnes.

Al setembre passat, el De-
partament d’Ensenyament va
decidir retallar una de les dues

places d’educadors especials
d’aquest centre per motius pres-
supostaris, cosa que segons els
pares, va fer que el servei es res-
sentís perquè es va passar d’a-
tendre entre cinc i deu alumnes
per educador a 15. De fet, segons
afirmava fa uns mesos a Línia
Vallès, Silvia Alarcos, la mare
d’un dels alumnes de la USEE
“els nens han hagut de deixar de
fer algunes activitats i s’ha reduït
l’acompanyament en les classes
de llengua o matemàtiques”.

Els pares, que tenien el su-
port de l’Ajuntament, van rebre
com a solució provisional 10
hores lectives d’un vetllador,
una alternativa que es va con-
siderar insuficient i no va atu-
rar les protestes de l’AMPA de
l’escola. Aquestes queixes han
tingut els seus resultats i en-
guany la USEE de l’escola Sant
Vicenç torna a disposar de les
37,5 hores de l’educador espe-
cial que els van treure el curs
passat.

Societat | Sea Neals BCN es bolca a ajudar un nen amb paràlisi cerebral
L’Associació Sea Neals BCN ha organitzat un acte benèfic d’airsoft, un joc similar al paintball, 

per ajudar a la recuperació de Martin, un nen molletà que pateix paràlisi cerebral a causa d’una
errada al part. L’acte consistirà en una partida d’airsoft que es portarà a terme el 25 d’octubre 

a Montmajor i tots els diners que es recaptin aniran destinats a la recuperació del Martin.

Redacció
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El Sant Vicenç recupera l’educador

Imatge d’una de les protestes dels pares i els nens. Foto: AMPA Sant Vicenç

Pablo Iglesias a l’acte de dimarts a Mollet. Foto: Catalunya Sí que es Pot



Per a publicitat: publicitat@comunicacio21.com - 619 13 66 88
11 | líniavallès.cat18 setembre 2015



| 12
Molletlíniavallès.cat 18 setembre 2015

Ensenyament relleva els dos
inspectors destinats a Mollet
EDUCACIÓ4El Departament
d’Ensenyament ha rellevat del
seu càrrec els dos inspectors
destinats a Mollet, Ramon Jové
i Jaume Ayats, per haver-se
complert el termini establert de
cinc anys. Els substituiran les
inspectores Pilar Capellà i Rosa
Borràs, que a partir d’ara s’en-
carregaran d’assessorar, super-
visar i avaluar els centres edu-
catius de la ciutat.

L’alcalde, Josep Monràs, ha
agraït a Jové i Ayats la seva “ab-
soluta dedicació i professionali-
tat, així com les complicitats que
durant aquest llarg temps heu
mantingut amb els responsables
polítics i tècnics de l’Ajuntament
i, en general, amb tota la comu-
nitat educativa de Mollet”.

Segons Monràs aquesta com-

plicitat, ha estat possible, en part,
per “l’aposta per l’educació pú-
blica i de qualitat que durant
molts anys s’aplica a Mollet” i ha
afegit que “malgrat que la Gene-
ralitat ja fa molt temps que ha
deixat d’invertir als centres de
Mollet, l’Ajuntament ho segueix
fent amb una mitjana de 100.000
euros l’any”. “Sempre hem de-
fensat que l’ensenyament públic
és una inversió, no pas una des-
pesa”, afegeix Monràs.

Per la seva banda, Ramon
Jové ha reiterat la bona relació
que hi ha hagut amb el Consistori
i la ciutat i s’ha mostrat espe-
rançat que “aquesta relació fran-
ca, aquest nivell de confiança i la
tasca educativa que s’està duent
a terme a Mollet es mantingui al
llarg del temps”. 

La Fira d’Artesans de Mollet ja és
un referent al seu sector a Cata-
lunya. Després de 32 edicions,
aquest divendres la cita torna
amb més parades que mai. I és
que en aquesta edició, la fira in-
crementa el nombre de parades
d’artesans, així com el nombre de
tallers i d’activitats que es faran de
manera paral·lela.  De fet, de les
77 parades d’artesans de l’edició
anterior s’ha passat a les 81 que hi
haurà enguany. 

Avui a les vuit del vespre es
farà el tret de sortida als tres dies
de Fira amb la inauguració de l’ex-
posició L’aigua a Mollet, la pri-
mera activitat de la mostra. A l’ac-
te hi assistirà el regidor d’Estudis
i Patrimoni, Josep Ramon Ber-
tolín. L’exposició és part del pro-
grama de recerca que el Centre
d’Estudis Molletans està prepa-
rant sobre el significat de l’aigua
en el desenvolupament de Mollet,
i que es donarà a conèixer en el
marc de les jornades del CEM els
dies 23 i 24 d’octubre a la Mari-
neta. 

La mateixa nit de la inaugu-
ració, a la Plaça de l’Artesania,

centre neuràlgic de la Fira, ja es
podrà gaudir d’una sardinada a
càrrec dels veïns de la Fira i un
posterior ball popular. 

Pel que fa els tallers fami-
liars, durant els tres dies, n’hi
haurà de joieria, feltre, cuir o pa
artesà, entre altres. 

En referència a les activitats
paral·leles, durant tota la Fira, hi
hauran espais dedicats a la soli-
daritat per saber, per exemple, qui
són i que fan les associacions so-
lidàries de Mollet, jocs infantils, ta-
llers de castells amb actuació cas-
tellera inclosa, audició de sarda-
nes o el III Concurs de Fotogra-
fia digital, entre altres.   

La Fira d’Artesans se celebra des d’avui fins diumenge. Foto: Arxiu

La Fira d’Artesans es converteix
en referent a Catalunya

Redacció
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Acte de comiat dels inspectors. Foto: Ajuntament de Mollet
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Grifols nega la contractació 
de Mas si perd les eleccions

POLÍTICA4La multinacional
farmacèutica catalana Grifols,
amb seu a Parets, ha desmentit
en un comunicat les informa-
cions de diferents mitjans de co-
municació que feien referència
a la possible contractació d’Ar-
tur Mas per a la filial que l’em-
presa té a Toronto, en el cas que
perdés les eleccions del pròxim
27 de setembre.

La bona sintonia entre Mas i
el president de la multinacional,
Víctor Grifols, així com les pa-
raules de suport que aquest li ha
dedicat en diferents ocasions,

sumades a l’anunci del presi-
dent de fer un pas enrere si no
guanya les eleccions, van dispa-
rar els rumors. La companyia,
però, s’ha afanyat a desmentir-les
i remarca que “aquestes infor-
macions són absolutament falses
i mancades de fonaments”.

Els rumors van aparèixer la
setmana passada arran de les
declaracions d’Artur Mas, que
va reconèixer que, després de
molts anys en la primera línia
política, “si no guanyo, no tinc
gens de por de prendre deci-
sions personals”.

La fi de les congestions de tràn-
sit a la C-17 al seu pas per Parets
està cada vegada més a prop. El
Departament de Territori i Sos-
tenibilitat ha obert la licitació per
a la millora d’aquesta via. Les
obres, amb una inversió previs-
ta d’un milió d’euros, s’adjudi-
caran a la tardor, tenen un ter-
mini estimat d’execució de qua-
tre mesos i consisteixen en la
formació d’un ramal de conne-
xió de dos carrils a la C-17, un
pels vehicles que provenen de
l’AP-7 i l’altre pels de la C-33. Ac-
tualment aquest ramal és d’un
sol carril, cosa que provoca greus
problemes de congestió, sobre-
tot a les hores punta.

El nou ramal de connexió es-
tarà format per dos carrils de 3,5
metres d’amplada, un voral ex-
terior de 2,5 metres i un voral in-
terior d’un metre. En el tram de
la C-17, on ja hi ha tres carrils

existents, es formarà una falca
d’amplada variable (d’uns 3,5
metres) i un voral interior d’1,5
metres. Les obres inclouen tam-
bé unes pantalles acústiques
d’uns 300 metres de longitud
per protegir la Torre dels Cellers.

L’actuació també contempla
la reposició de l’enllumenat exis-
tent, la millora del drenatge i la

senyalització vertical i horitzon-
tal. A més, es preveu la revege-
tació dels talussos i la desviació
dels diferents serveis elèctrics i de
telecomunicació, elements que
tenen una important repercussió
en el cost total de l’obra.

Es preveu que les obres co-
mencin a finals d’any o principis
del 2016.

Tram de la C-17 on es faran les obres. Foto: Generalitat de Catalunya

Territori impulsa el projecte de
millora de la C-17 al municipi

Societat | Obren el vuitè centre Cambridge School al Vallès
Parets ja forma part del grup de municipis que disposen d’un centre Cambridge School al

seu municipi. La setmana passada es va portar a terme la inauguració de la nova escola amb
la presència de centenars de ciutadans. Amb aquest ja són vuit els centres Cambridge School

que hi ha al Vallès, cosa que el converteix en l’escola d’idiomes més gran de la comarca.

Redacció
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Artur Mas i Víctor Grifols en una visita a la seu de Parets. Foto: Generalitat
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Més seguretat  a l’entrada 
i sortida del Joan Maragall

SEGURETAT4L’Ajuntament ha
incrementat la seguretat a l’ho-
ra d’entrada i sortida de l’alum-
nat de l’escola Joan Maragall
amb la presència de dues agents
cíviques municipals, que con-
trolen el pas de vehicles pel pas-
seig del Pintor Sert i s’encarre-
guen de minimitzar el risc d’ac-
cidents. “Aquesta mesura era
prioritària i s’hi ha treballat des
del primer dia per solucionar-
ho”, segons ha assenyalat la re-
gidora d’Educació, Mireia Egea.

La regidora de Recursos Hu-
mans, Concepción Jiménez, ha
explicat que “s’han hagut de re-

ajustar els horaris de les agents
cíviques, a les quals volem agrair
la seva predisposició a col·labo-
rar per reforçar la seguretat a la
porta d’aquest col·legi”. Per la
seva part, la regidora d’Educació
ha remarcat que “calia solucio-
nar la diferència de tractament
que rebia l’alumnat del Joan
Maragall a les hores d’entrar i
sortir de l’escola”. Egea afegeix
que “és una mesura que crèiem
urgent de solucionar. De mo-
ment, aquesta és la fórmula que
hem trobat que s’equipara al
tractament igualitari que volem
que rebi tothom a la Llagosta”.

Els paradistes del Mercat Mu-
nicipal no poden més. L’Asso-
ciació de Concessionaris de-
nuncia el mal estat de la ins-
tal·lació municipal i demana
que es facin reformes urgents.
Els paradistes han fet un in-
ventari de les deficiències més

importants que hi ha al mercat
i que segons expliquen, “difi-
culten el bon funcionament de la
instal·lació”.

Entre les deficiències més
importants destaquen la reforma
dels lavabos, que actualment no
estan adaptats per a minusvàlids,
la separació entre el mercat i
l’aparcament, la reforma del pa-
viment, així com la reposició de
l’enrajolat i la millora de l’enllu-
menat i la climatització.

L’Associació de Concessio-
naris del Mercat Municipal ha
presentat als responsables mu-
nicipals un pressupost aproxi-
mat per a la millora del mercat,
que xifra en uns 152.000 euros.
A més, també han presentat un
pla de finançament i un pla de
supervisió i seguiment del pro-
jecte.

Des de l’Ajuntament, de mo-
ment, s’està estudiant la situació
per trobar-ne una solució. 

Els paradistes del Mercat Municipal demanen reformes urgents. Foto: Google Maps

Els paradistes del Mercat
Municipal diuen prou

Societat | Peatges gratuïts per als vehicles elèctrics
Des dimarts passat el peatge de l’autopista C-33 a la Llagosta és gratuït per als vehicles
elèctrics que hi circulin i que estiguin registrats al portal EcoviaT. L’objectiu d’aquesta 
acció és afavorir la substitució dels vehicles antics per altres de nous i que contaminin

menys. Aquests cotxes també poden circular pel carril BUS-VAO-ECO de la C-59.

Redacció
LA LLAGOSTA



17 | 

18 setembre 2015

Martorelles / Sant Fost
líniavallès.cat

Sant Fost diu adéu a la uralita
i renova el sostre del Pavelló 1
SANT FOST4No hi haurà més
uralita al Pavelló 1 del munici-
pi. L’Ajuntament ha retirat
aquest material del sostre de l’e-
quipament esportiu i aviat s’a-
cabaran les obres de col·locació
del nou. D’aquesta manera es
dóna resposta a una de les ne-
cessitats de remodelació que
tenen alguns dels equipaments
del municipi i que feia temps
que s’havien de portar a terme.

Les obres, que estan sub-
vencionades en bona part per la

Generalitat, no acaben amb la
substitució del sostre, ja que du-
rant la tardor es procedirà a can-
viar el terreny de joc de tot l’e-
quipament municipal.

Habitualment, el Pavelló 1
municipal s’utilitza per activi-
tats de l’escola i l’AMPA Joa-
quim Abril, entitats esportives
(handbol i futbol sala) i activi-
tats festives i culturals pun-
tuals, cosa que feia molt neces-
sària la remodelació d’aquest
equipament.

Segueix la vaga indefinida a Va-
leo. Les negociacions entre la di-
recció i els treballadors han arri-
bat al final del període de con-
sultes sense acord. Dilluns es va
portar a terme la darrera reunió,
en la qual l’empresa va mante-
nir la decisió de traslladar l’ac-
tivitat productiva a Saragossa i
tancar la planta vallesana. Els
treballadors, per la seva banda,
han anunciat que portaran als
tribunals la deslocalització de
l’empresa.

Valeo ja ha anunciat que
aquesta deslocalització implicarà
una retallada salarial, tot i que no
ha concretat la quantitat. La rea-
litat, segons els sindicats, és que
“el cost salarial d’un empleat de
la planta de Saragossa és de 20
euros per hora, davant dels 27 que
costa un de Martorelles”. Per
això, creuen que aquesta és la raó
per la qual la multinacional ha de-

cidit traslladar més de 200 per-
sones a l'Aragó en lloc de portar
a Catalunya els 80 operaris que es
dediquen a la climatització en
aquella fàbrica. Els treballadors
seran subrogats per la filial ara-
gonesa, motiu pel qual passaran
a cobrar el mateix que els seus
companys.

Els treballadors de Valeo ja
han rebut el suport de diferents
partits polítics i ajuntaments de la
zona, però dimarts van fer una

concentració davant de la Gene-
ralitat per demanar que el Govern
intercedeixi en la negociació i
faci que Valeo doni marxa enre-
re a la seva decisió.

CCOO ha destacat que la plan-
ta de Martorelles, dedicada a sis-
temes de climatització per al sec-
tor de l'automoció, sobresurt en el
grup per les seves ràtios de com-
petitivitat, qualitat i fiabilitat dels
seus productes i té un pla industrial
que garanteix la feina fins al 2019.

Concentració des treballadors de Valeo davant de la Generalitat. Foto: CCOO

Els treballadors de Valeo aniran
als tribunals si es fa el trasllat

Martorelles | Èxit de la Festa Major 
La Festa Major del municipi ha tancat amb èxit d’assistència tot i l’amenaça 

de pluja que va sobrevolar cada dia els actes. Una prova d’aquest èxit van ser 
les 600 persones que van assistir a la segona nit de l’Escenari Jove, les 500 de 

l’Orquestra Selvatana o les 400 del concert de la Banda del Coche Rojo. 

Redacció
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Substitució del sostre d’uralita. Foto: Ajuntament de Sant Fost
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Crida a famílies i escoles per
millorar l’educació dels nens 

EDUCACIÓ4Montmeló ha co-
mençat el curs escolar fent una
crida a les famílies i als centres
educatius perquè s’impliquin
més en l’educació dels infants.

La proposta s’ha fet durant
l’acte de benvinguda dels nous
professors d’aquest curs, de la
mà de la professora emèrita de
la UAB, doctora en psicologia,
directora GRODE i de l’Obser-
vatori de la Violència a les es-
coles, Maria Jesús Comellas,
que ha remarcat que “educar és
ensenyar a viure”, una tasca

que, ha dit, han de fer tant els
pares, com la comunitat i els
centres educatius.

Durant l’acte, la inspectora
Rosa Borràs s’ha acomiadat del
col·lectiu de professors, ja que ha
estat destinada com a inspecto-
ra a Mollet, mentre que l’alcal-
de, Antoni Guil, ha emplaçat
tots els assistents a seguir tre-
ballant al voltant dels debats
educatius que es realitzen des del
curs passat per enriquir el teixit
associatiu entre família, comu-
nitat, professorat i institucions.

Cada vegada queda menys per-
què els veïns del centre deixin de
patir les obres que serveixen
per remodelar la zona. Des del
passat 17 de juny els ciutadans
pateixen diferents talls de cir-
culació, així com continus can-
vis en els accessos al centre,

amb les molèsties que això com-
porta.

L’Ajuntament assegura que
la primera fase de la remodela-
ció del centre estarà acabada a
finals del mes d’octubre. Aques-
ta  primera fase s’ha destinat a
la reforma del tram central de
l’antiga carretera BV-5003 en-
tre els carrers Pompeu Fabra i
Vic, així com a la remodelació de
la plaça de la Vila i a un tram del
carrer del Timbaler del Bruc. Ac-

tualment s’estan realitzant ac-
tuacions de connexió a la xarxa
d’aigües, la qual cosa podria
provocar talls momentanis de
subministrament d’aigua, con-
cretament al carrer del Doctor
Ferran.

En total, aquestes obres te-
nen un pressupost d’1,3 milions
d’euros que està assumint en
gran part la Diputació, la qual
també preveu fer una actuació al
voltant de l’església.

Les obres suposaran una inversió d’1,3 milions d’euros. Foto: Ajuntament de Montmeló

La primera fase de la reforma 
del centre, a punt d’acabar

Ensenyament | La UNED de Montmeló obre les matriculacions
Els majors de 25 anys ja poden fer la seva matrícula a la UNED de Montmeló. El Centre de 
Formació d’Adults del municipi ha obert les inscripcions fins al 25 d’octubre per cursar les
carreres que ofereix aquesta universitat. La UNED de Montmeló és una extensió del centre

associat de la UNED de Terrassa que permet als alumnes poder formar-se a distància. 

Redacció
MONTMELÓ

Acte de benvinguda dels professors. Foto: Ajuntament de Montmeló
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Menys expositors dels inscrits 
a la 14a Fira de Brocanters

COMERÇ4La catorzena edició
de la Fira de Brocanters, que es
va celebrar el cap de setmana
passat al passeig de la Florida,
va comptar amb una quinzena
menys d’expositors dels que es-
taven inscrits en un principi. El
certamen va registrar una qua-
rantena de participants, tot i que
enguany disposava de més me-
tres d’exposició que en les da-
rreres edicions. 

Segons la regidora de Pro-
moció Local, Carmen Garrido,
“la inestabilitat meteorològica
del divendres va fer que alguns

inscrits no es desplacessin fins a
Santa Perpètua per participar en
el certamen, cosa que va fer que
comptéssim amb menys d’una
cinquantena d’expositors”. Tot i
això, des de l’Ajuntament s’han
mostrat molt satisfets amb el re-
sultat de la fira, ja que asseguren
que va assistir un gran nombre
de ciutadans.

A la fira, es van poder ad-
quirir mobles antics, discos, lli-
bres, bijuteria, objectes de de-
coració, joguines i altres articles
relacionats amb la brocanteria
i l’antiguitat. 

Enguany els centres cívics del
municipi promouran el respec-
te al planeta en les seves activi-
tats. Així ho va anunciar la regi-
dora de Relacions Ciutadanes,
Sandra Gómez, en la presentació
de la programació de la Xarxa
Municipal de Centres Cívics.

Segons Gómez, “volem fer un
reconeixement al planeta i els
seus ecosistemes, així com el re-
coneixement de la nostra res-
ponsabilitat en promoure l’har-
monia amb la Natura i la Terra
per tal d’arribar a un equilibri
entre les nostres necessitats i les
necessitats ambientals” i afe-
geix que “entre totes i tots, hem
de tenir cura del nostre entorn”.

La programació, que s’ini-
ciarà l’1 d’octubre i es perllon-
garà fins al 30 juny de 2016, es
va presentar sota el lema 25
anys fent xarxa als cívics i in-
clou propostes distribuïdes en

vuit àmbits: per als més petits
de la casa, per a gaudir en fa-
mília, per a sortir i descobrir,
per a ballar i sentir, per a l’ar-
tista que portes dins, per a cui-
dar el cos i la ment, per a cuinar
i tastar, i per aprendre i com-
partir.

La Regidoria de Relacions
Ciutadanes també va informar
que per a les activitats organit-
zades per la Xarxa de Centres Cí-

vics s’ha de tenir en compte
que s’han de fer les confirma-
cions de les preinscripcions i les
inscripcions a les noves activitats
a qualsevol centre cívic. A més,
si no hi ha un mínim de deu ins-
crits o bé per causes justificades,
l’organització es reserva el dret
de canviar o anul·lar l’activitat.
La programació també inclou les
propostes que organitzen les
diferents entitats locals.

La programació dels centres cívics celebra 25 anys. Foto: Ajuntament SPM

Els centres cívics volen incentivar
el respecte al medi ambient

Societat | L’entitat MAMAS reprèn l’activitat a Can Folguera
El grup de suport a la lactància de Santa Perpètua, MAMAS, torna a la seva activitat i ho fa els

dijous a Can Folguera. Aquesta associació, nascuda a Sabadell, s’encarrega d’assessorar i ajudar
les mares en el procés d’alletament dels nadons. La responsable del servei, Mireia Cabanillas, 

ha animat a totes les mares a contactar amb elles per “rebre informació i resoldre dubtes”.

Redacció
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La comarca segueix assumint
competències del Moianès

COMARCA4El Consell Comar-
cal del Moianès encara no està
a ple rendiment. Per això, i amb
l’objectiu de no perjudicar els
serveis que afecten els ciuta-
dans, els consells comarcals del
Vallès Oriental, el Bages i Oso-
na continuen assumint, de mo-
ment, les competències d’en-
senyament (beques, menjador i
transport escolar) i serveis so-
cials (transport adaptat, atenció
a la infància, immigració...) fins

que la nova comarca se’n pugui
fer càrrec.

Des que es va crear el nou
Consell Comarcal del Moianès, el
Vallès Oriental, el Bages i Osona
han iniciat un període de traspàs
de competències perquè el nou
ens les vagi assumint, ja que els
consells no tenen competències
per operar en un àmbit territo-
rial que no és el propi, però es
calcula que no es completarà
fins al gener del 2016.

Segueix l’aposta d’urbanitzar els
solars de Riba Guixà i Sandvik

CALDES4El govern de Caldes
de Montbui ha fet un nou pas
per urbanitzar els terrenys de
Riba Guixà i de l’empresa Sand-
vik. El ple de l’Ajuntament ha
aprovat de forma provisional la
modificació del Pla d’Ordenació
Urbanística Municipal que per-
metrà transformar aquest espai
abandonat de Caldes.

D’aquesta manera, es com-
pleta el darrer tràmit municipal

després de l’aprovació inicial
que es va fer al febrer. Així
doncs, en un termini de tres o
quatre mesos, Urbanisme hau-
rà d’aprovar el projecte d’urba-
nització i, aleshores, el consistori
haurà de sotmetre’l a votació en
ple municipal. Per tot plegat, des
de l’equip de govern preveuen
començar els treballs de cons-
trucció cap al setembre o octu-
bre de 2016. 

Continua la polèmica amb la co-
lla de Trabucaires de Cardedeu
un any després que el PP els de-
nunciés per la suposada simula-
ció de l’afusellament d’un dels
seus regidors. L’advocat de l’Es-
tat a Barcelona, Severo Bueno de
Sitjar, ha enviat un escrit al Tri-
bunal Superior de Justícia de Ca-
talunya (TSJC) en el qual dema-
na que es mantingui la retirada del
permís d’armes a tres membres de
la colla de Trabucaires.

Així doncs, l’advocat s’oposa
als contenciosos que la colla va
presentar, a principis d’aquest
any, contra la decisió de la dele-
gació del govern espanyol a Ca-
talunya de retirar els tres permi-
sos d’armes i afegeix que, tot i que
la denúncia del PP va ser arxiva-
da,  considera que els fets van oca-
sionar una situació de risc perquè
l’acció dels trabucaires podia ge-
nerar un conflicte.

Per donar suport a l’argu-
ment, l’advocat adjunta imatges
de l’aplicació de Google Street
View que, segons ell, demostra-
rien que la salve es va disparar
davant del domicili del regidor
del Partit Popular. També diu
que la Policia Local seguia la co-
mitiva a distància i, per tant, el
seu informe “no entra ni pot en-
trar en detalls”.

Els Trabucaires de Cardedeu
han lamentat que l’advocat doni
més credibilitat a una aplicació
d’internet que no a la resolució
judicial que va propiciar que el
cas s’arxivés, a l’informe de la Po-
licia Local i als testimonis de
desenes de persones i insisteixen
que el mateix regidor ha reco-
negut que no se’l va apuntar
amb les armes.

Els trabucaires de Cardedeu davant de la casa del regidor del PP. Foto: Arxiu

Insisteixen en la retirada d’armes
a tres trabucaires de Cardedeu

Vallromanes | Tornen les Jornades Gastronòmiques de Tastets
Demà comencen les Jornades Gastronòmiques de Tastets que enguany arriben a la seva 

cinquena edició i en les quals 13 restaurants i bars del municipi cuinaran una quarantena de 
plats de gran nivell gastronòmic. Els tastets se serviran a la Pista coberta dissabte fins a dos quarts

de 12 de la nit i diumenge fins a les quatre de la tarda. El preu de cada tastet serà de 3,5 euros.

Redacció
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Els dos primers partits d’ASOBAL
del BM Granollers han servit per
confirmar les sensacions que l’e-
quip desprenia a la pretempora-
da. Carlos Viver ha sabut dibuixar
un equip que sap patir i compe-
tir en els partits ajustats (com al
debut a la lliga contra el Puente
Genil, en una ajustada victòria per
27 a 26) i també dominar i dis-
tanciar-se al marcador (com en el
triomf contra l’Anaitasuna per
22 a 31). Després del segon par-
tit, el Fraikin va homenatjar el
central José Luis Pérez Canca, que
va jugar 5 anys al club i que va mo-
rir el dia 10 de setembre víctima
d’un càncer de pàncrees.

Els granollerins tindran l’o-
portunitat de continuar invictes i
sumar 6 punts de 6 possibles
demà a casa contra el Fertiberia

Puerto Sagunto. Els valencians
arriben al Palau d’Esports amb 2
punts, els que van aconseguir a
casa a la primera jornada.

LES NOIES, A PELS PRIMERS PUNTS
Si fins ara els resultats del primer
equip masculí han estat
excel·lents, no es pot dir el mateix
del sènior femení. Després de

dues derrotes en dos partits (a Ba-
rakaldo contra el Zuazo i a casa
contra l’Alcobendas), les de José
Luis Villanueva volen començar a
sumar contra l’Handbol Canya-
melar de València. El partit, que
es disputarà demà a dos quarts de
vuit del vespre, es podrà veure en
directe al web de la Federació es-
panyola d’handbol.

L’equip va homenatjar Pérez Canca després del partit a Navarra. Foto: BMG

El Fraikin busca seguir invicte
contra el Puerto Sagunto

» El nou Granollers es mostra com un equip fiable i molt competitiu
» El sènior femení buscarà els primers punts contra el Canyamelar

El ‘Purito’ aconsegueix el seu
millor resultat a la Vuelta

PARETS4En moltes disciplines
esportives, quan els atletes fan
anys el seu rendiment acostuma
a minvar. Aquest, però, no és el
cas de Joaquim Rodríguez. 

Aquesta temporada, amb 36
anys, el paretà viu una segona jo-
ventut i ha firmat un dels millors
anys de la seva carrera. La set-
mana passada, Rodríguez va com-
pletar la seva millor classificació
a la general de la Vuelta (la sego-
na posició a la general, amb una

victòria d’etapa i la primera po-
sició a la classificació combinada).
En aquest 2015, Purito també s’ha
adjudicat dues victòries d’etapa
del Tour i va guanyar la Volta al
País Basc.

Els bons resultats d’enguany
li han servit per guanyar-se la re-
novació amb el Katusha. A més,
el seleccionador espanyol l’ha
convocat per al mundial que es
disputarà diumenge 27 a Rich-
mond, als Estats Units.

El Circuit, premiat per la seva
excel·lència en sostenibilitat

MONTMELÓ4Nou reconeixe-
ment per al Circuit de Catalun-
ya. El traçat montmeloní és la
primera pista del circuit de la
Formula 1 que rep el guardó de
nivell Excel·lència que lliura el
programa de sostenibilitat del
FIA Institute.

Segons aquest organisme,
en els darrers anys “el Circuit ha
demostrat un compromís a llarg
termini amb operacions me-
diambientals sostenibles”, un
fet que l’any 2008 ja va ser re-

conegut amb la primera certifi-
cació ISO. Garry Connelly, vi-
cepresident del FIA Institute, ha
destacat “el compromís de la di-
recció amb les operacions me-
diambientals”, que ha qualificat
d’excel·lents.

Per la seva banda, el presi-
dent del Circuit, Vicenç Aguile-
ra, ha mostrat la seva satisfacció
pel premi i ha assegurat que se-
guiran esforçant-se per “conti-
nuar fent millores sostenibles” a
totes les instal·lacions del traçat.

L’EC Granollers busca un bon
resultat contra el Sant Andreu

GRANOLLERS4Només s’han dis-
putat quatre jornades, però l’EC
Granollers està passant amb molt
bona nota el retorn a la Tercera
Divisió. Els d’Albert Garcia han
sumat 7 punts dels primers 12, i
són sisens a la classificació.

Fins ara, els granollerins han
obtingut millors resultats fora de
casa (una victòria i un empat) que
no pas a casa (una derrota i una
victòria en la darrera jornada
contra el CE Sabadell B), i demà

passat afrontaran el partit més
complicat del que va de tempo-
rada per confirmar el seu estat de
forma en els partits a domicili.

Els blancs buscaran aconse-
guir un bon resultat en la visita al
Narcís Sala diumenge a les 5 de la
tarda, on jugaran contra un dels
grans candidats a l’ascens, la UE
Sant Andreu. Vallesans i barce-
lonins estan empatats a punts,
però la diferència de gols és fa-
vorable als quadribarrats. 

Mollet | La Molletense organitza un torneig de futbol base
Els millors planters del futbol català se citaran a Mollet aquest cap de setmana. Entre

demà i diumenge, la UD Molletense, amb la col·laboració de l’Ajuntament, organitzarà
la 4a edició d’un torneig de futbol base, en les categories prebenjamí, benjamí i aleví.

Així, clubs com Barça, Espanyol o Damm jugaran als diferents camps de la Zona Sud.

Pau Arriaga
GRANOLLERS

Rodríguez i el vencedor de la Vuelta, el sard Fabio Aru. Foto: Twitter
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AGENDA SETMANAL
AVUI 18 DE SETEMBRE
19:00 Cinema en versió original: What we did on
our holiday. Dos pares fan un viatge a Escò-
cia amb els seus tres fills que acabarà en unes
vacances plenes de rancúnies, retrets i ma-
lentesos que hauran de superar.  / Centre Cul-
tural.

DEMÀ 19 DE SETEMBRE
20:30 Festa de la Solidaritat 2015: Documental.

Qui són i què fan les associacions de solida-
ritat de Mollet del Vallès? Projecció d’infor-
mació sobre els projectes de les entitats de
solidaritat del municipi./ Can Mulà.

DIMARTS 22 DE SETEMBRE
18:30 Jocs de taula per a joves. Aquests jocs de

taula estan pensats per desenvolupar com-
petències bàsiques (càlcul, expressió, lògica,
comprensió, concentració...). Places limita-
des. / Punt Jove de l’Era i Biblioteca Can Mulà.

AVUI 18 DE SETEMBRE
15:00Homenatge a Oliver Sacks.Acte en record

del neuròleg anglès recentment desaparegut,
Oliver Sacks. Aquest neuròleg va escriure
importants llibres sobre els seus pacients, en
els quals explicava històries sobre diferents ca-
sos clínics.  / Biblioteca Can Butjosa.

DIUMENGE 20 DE SETEMBRE
19:30Animals de companyia d’estel Solé. Comèdia

considerada com a obra revelació de la tem-
porada, a través de la qual s’explica una his-
tòria de pèrdua i redempció que farà pensar
als assistents. / Teatre Can Rajoler.

DIMECRES 23 DE SETEMBRE
16:00Drets i deures dels consumidors. La Biblio-

teca de la Llagosta i l’Oficina Municipal d’In-
formació al Consumidor organitzen aquesta xe-
rrada que impartiran tècnics de la Diputació de
Barcelona. / Centre Cultural Can Pelegrí.

DIMECRES 30 DE SETEMBRE
16:00Menjar bé. Introducció a la nutrició. El doc-

tor Lluís Julian, tècnic de salut de l'Ajuntament
de la Llagosta, serà qui oferirà aquesta xerrada
nutricional.  / Centre Cultural i Juvenil Can pe-
legrí.

DIUMENGE 20 DE SETEMBRE
9:30 Sant Fost 38è Aplec de Cabanyes. L’Aplec

començarà amb la tradicional Cursa de Ca-
banyes, seguida d’una missa en honor a
Sant Cebrià, un dinar de germanor i ballada
de sardanes. / Ermita de Cabanyes.

GRANOLLERS LA LLAGOSTA COMARCAPARETSMOLLET

L'Oficina de Català de la Llagosta obre
el termini d'inscripcions als cursos de
català per adults. Les classes comen-
çaran el 30 de setembre. Enguany
s’impartiran classes dels nivells Bàsic
1, Basic 3, Elemental 3, Suficiència 2
i taller d’ortografia. / Oficina de cata-
là de la Llagosta.

Inscripcions als cursos 
de català

Fins al 29 de setembre a les 19:00

El projecte Murart neix de la deman-
da de poder pintar grafits i murals a la
ciutat, amb un permís previ de l’A-
juntament de Mollet del Vallès que au-
toritza a qui ho sol·licita. / Rambla de
la Unió.

Murart: Exhibició 
de pintura mural 

Demà 19 de setembre a les 11:00

Espectacle de dansa teatre, basat en el
conjunt de poemes  Set objects trouvés
de Víctor Sunyol, en el qual el moviment
i la paraula són les eines amb les quals
s’expressen els personatges. Un viatge
d’introspecció que desgrana llocs i mo-
ments al costat dels espectadors. / te-
atre de Ponent.

Potser design de no
Demà 19 de setembre a les 21:00

MARTORELLES. Conte que explica
la història d’un cuc i una cuca que s’e-
namoren. A càrrec de la Mon Mas. Re-
comanat per a infants de 4 a 9 anys.
Activitat gratuïta. / Biblioteca Mont-
serrat Roig.

Hora del conte: 
En cuc i la cuca

Dt. 22 de setembre a les 17:30
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